



ကညီဂွံဝီခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွံဝီခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုသဝီပုၤ

တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်

လါအ့ၣ်ဖျါ ၂၃ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 23-397+400+426-D1

တီအူကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်- တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံ, ကဘီယုၤခးလီၤတၢ် ဒီး SAC သုးတဖၣ်ဒွဲၣ်အူထီၣ်ဟံၣ်, PDF သုးဖိတဖၣ် မၤဆူၣ်သဝီဖိလၢကဒုးနဲၣ်ကျဲ ဖဲထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်ပုၤ (လါနီၣ်ဝုဘၢၣ် တုၤလၢ လါဒဲးစဲဘၢၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်)

တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ် တဘျီအံၤ ပာ်ဖျါဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်အသးလၢ ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ်ဖဲ လါနီၣ်ဝုဘၢၣ်ဒီး လါဒဲးစဲဘၢၣ် အတီၢ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၁၆ သီ ဒီး ၁၇ သီန့ၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပာ်ဖျါဒီးကးကရူာ် (SAC) သုးလၢ အမ့ၢ် ဒိၣ်သုးရ့ၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၃၉) ခးလီၤနီၣ်ကျိဖးဒိၣ်ချံဒီး ခးလီၤတၢ်ဒီးကဘီယုၤဖဲ ဒုလိာ်မုၢ်န့ၣ်ကရူာ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၁၈ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် တၢ်ဒိသဒါကမ့ၢ်သုး (PDF) သုးဖိသၢကမၤဆူၣ်သဝီဖိတဖၣ်လၢ ကဒုးနဲၣ်အဝဲသ့ၣ်ကျဲအဂီၢ်ဒီး ဖဲသဝီဖိတဖၣ်ဂ့ၢ်လိာ်အဆၢကတီၢ်မၤဒၢၣ်မၤလိာ်ဝဲသဝီဖိန့ၣ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံ PDF သုးဖိတဖၣ်လဲၤခး SAC သုးကလၢလၢ အအိၣ်ဘူး ဖဲ စ--- သဝီန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ SAC သုးဖိတဖၣ် မၤကတၢ်တၢ်ခိဖျါ ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံဒီး ဒွဲၣ်အူထီၣ် ကမ့ၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ်အဟံၣ်အိၣ်ဖဲ စ--- သဝီဒီး သဝီအဂၤတဖၣ်လၢ အအိၣ်ဖဲဒုလိာ်မုၢ်န့ၣ်ကရူာ်ပုၤလၢ လါနီၣ်ဝုဘၢၣ်ဒီး လါဒဲးစဲဘၢၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်အတီၢ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤတၢ်အံၤအယီၤ တၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤအိၣ်ထီၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်ဒီး ဟံၣ်ဟးဂီၤအစ့ၤ ကတၢ်ယၢ်ဖျါ ဒီး SAC သုးဖိတဖၣ်ဒွဲၣ်အူသဝီဖိတဖၣ်အဟံၣ်အစ့ၤကတၢ်တဆံဖျါန့ၣ်လီၤ.¹

SAC ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံ, ခးလီၤတၢ်ဒီးကဘီယုၤဒီး ဒွဲၣ်အူထီၣ်ဟံၣ်ဃီတဖၣ်

ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၁၆ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပာ်ဖျါဒီးကးကရူာ် (SAC) သုးဖိတဖၣ်လၢအမ့ၢ် ဒိၣ်သုးရ့ၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၃၉) သုးကလၢလၢ အအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလၢ လုမဲၤသဝီ, ဒီး သုးရ့ၣ်အဂၤတဖၣ် (တသ့ၣ်ညါ) လၢအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးဖဲ ခါန့ၣ်မဲၤ သဝီဒီး ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံဖဲတၢ်လီၤအါတီၤလၢ အအိၣ်ဖဲဒုလိာ်မုၢ်န့ၣ်ကရူာ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. လုမဲၤ ဒီး ခါန့ၣ်မဲၤသုးကလၢတဖၣ်အံၤအိၣ်ဘူးလီၤသးဒီး အအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလၢဒုလိာ်မုၢ်န့ၣ်ကရူာ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံ

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါဒဲးစဲဘၢၣ် ၂၀၂၃ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤ ပုၤမၤသကးတၢ်တဂၤ ဖဲ တီအူကီၢ်ရ့ၣ် အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိာ်အီၤ လၢကညီဂွံဝီခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိ ခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢ အဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိလၢ တၢ်ကွဲးရဲပုၤအီၤထီၣ်အီၤ ဖဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိ န့ၣ်လီၤ.

တဖျဉ်န့ၣ်အလီၤတၢ်ဒီး ပိးဖးထီၣ်လၢကျိၣ်ခဲဒုလၢအအိၣ်ဖဲ က--- သဝီ, ဒုလိၣ်မုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်န့ၣ်လီၤ. ကျိၣ်ခဲဒုအံၤအကစၢ်အ မံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲ ဘ--- န့ၣ်လီၤ. ခိဖျါလၢကျိၣ်ဖးဒိၣ်ပိးဖးထီၣ်အက့အခီ အါအါဂီၢ်ဂီၢ် ဘၣ်ကျိၣ်ခဲဒုအံၤအယီၤ သံဝဲန့ၣ်လီၤ.

PDF သုးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤပယုဲ ဒီး SAC ခးလီၤကျိၣ်ဖးဒိၣ်ချဲ

ဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၣ် ၁၈ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် PDF သုးဖိသၢဂၤလၢ အအိၣ် ကညီၣ်ဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသုးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) သုးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၅) ဒီး သုးက့ နီၣ်ဂံၢ် (၂) တၢ်နဲၣ်လီၤဖိလၢ ဘၣ်သဂၢ်ထံလိာ်သးဒီး သဝီဖိ ဃုဂၤလၢစ--- သဝီချါန့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်အဆၢကတီၢ် PDF သုးဖိတဖၣ်ဟဲလၢ သၢဒီးဝဲ, ဒိၣ်ဖးဒိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ်အံၤ မူသံးဒီး မၤ စီၤဒ--- လၢအအိၣ် စ--- သဝီ, ဒုလိၣ်မုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်ဒီး သဝီဖိအဂၤတဖၣ်လၢကလဲၤနဲၣ် အဝဲသ့ၣ်ကျဲလၢ SAC ဃီဝဲကျိၣ်လၢအအိၣ်ဘူးဖဲ လုဲမဲၤသဝီ, ထီတထုၣ်ကီၢ်ဆၣ် ပူၤန့ၣ်လီၤ. သန့ၣ်က့ သဝီဖိဃုဂၤအံၤပျဲတၢ်လၢကလဲၤဆၢ သုးဖိတဖၣ်အံၤလၢ ဃီဝဲကျိၣ်အယီၤ အဝဲသ့ၣ်ဂ့ၢ်လိာ်လၢတလဲၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဂ့ၢ်လိာ်ဝဲအယီၤ သုးဖိတဂၤတီၢ်သဝီဖိတဖၣ်ဒီးသ့ၣ်ကူၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝံၤအ လီၢ်ခဲ သုးဖိတဖၣ်မၤဆူၣ်သဝီဖိတဖၣ်လၢကလဲၤပိာ်အဝဲသ့ၣ်ခဲန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်လဲၤတုၤလၢ သရိၣ်လၢအအိၣ် စ--- သဝီ အဆၢကတီၢ် သုးဖိအကျိၣ်တဂၤတဲဘၣ်သဝီဖိတဖၣ်လၢ “န့ၣ်မုၢ်ပျဲလၢ ကလဲၤဆၢပုၤဖဲန့ၣ် ခဲအံၤ ဖဲသ့ဘၣ်သးလဲၤ သုလဲၤသ့ လံ.” န့ၣ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခဲ သဝီဖိဃုဂၤအံၤ က့ၤလၢအဝဲသ့ၣ်အဟံၣ်လၢအအိၣ်ဖဲ စ--- သဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်သုးဖိသၢဂၤန့ၣ် လဲၤက့ၤတၢ်ဆူၣ်ညါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲ PDF သုးဖိသၢဂၤလဲၤတုၤလၢ စီၤင---အဟံၣ်မဲာ်ညါလၢအအိၣ်ဖဲ စ--- သဝီဒီး အဝဲသ့ၣ်ကျိၣ်တဂၤခးလီၤ M79 မ့ၢ်ပိာ်ကွံာ်စု သၢဘျီဆူ SAC ဒိၣ်သုးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၃၉) သုးကလၢလၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလၢ အအိၣ်ဘူးဖဲ လုဲမဲၤသဝီဝံၤအလီၢ်ခဲ ဃုာ်ဆူလီၢ် ယံၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ SAC သုးဖိတဖၣ်န့ၣ်ဟူ M79 မ့ၢ်ပိာ်ကွံာ်စုပိးဖးသိၣ်ဒီး အဝဲသ့ၣ်ခးလီၤကျိၣ်ဖးဒိၣ်ချဲလၢ စ--- သဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. ချီဖျါလၢတၢ်ခးလီၤတၢ်အံၤအယီၤ သဝီဖိအအိၣ်လၢ စ--- သဝီပူၤ ကိးဂၤဒဲးဃုာ်ဃုာ် ဃုာ်ပူၤဖျဲးအသးတဘျီဃီန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ် လဲၤဃုာ်အိၣ်လၢ တၢ်ဘျီတၢ်ဘါတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အအိၣ်ဘူးတဖၣ်, တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျဲးလီၢ်, စံာ်ပုာ်, ပုၤပူၤဒီး အဘူးအတၢ်တဖၣ်အ ဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် သဝီဖိတဖၣ် ဃုာ်အိၣ်ကမ့ၢ်အဖၢမုၢ်ဒီး ထဲဒၣ်သဝီဖိတနီၤဟဲက့ၤတစီၢ်တလီၢ်ဒီး ဟံးန့ၢ်တၢ်လၢအလိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢသးသမူတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

SAC ခွဲၣ်အူထီၣ်ဟံၣ်ဃီတဖၣ်ဒီး ခးလီၤကျိၣ်ဖးဒိၣ်ချဲလၢ ဒုလိၣ်မုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်ပူၤ

ဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၣ် ၁၉ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် SAC ဒိၣ်သုးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၃၉) သုးဖိအါအါဂီၢ်ဂီၢ် ဟဲန့ၣ်လီၤလၢ စ--- သဝီဒီး ခွဲၣ်အူ ထီၣ်သဝီဖိတဖၣ်အဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢ SAC ခွဲၣ်အူထီၣ်အဟံၣ်တဖၣ်အမံၤမ့ၢ်ဝဲ စီၤဖ---, စီၤဂ---, စီၤဟ---, စီၤယ---, နီၢ်ည---, နီၢ်လ---, စီၤမ--- ဒီး န--- တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၀ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဂီၤခီန့ၣ် SAC သုးဟံၣ်ဖျိာ်တဖၣ်လၢ အပာ်ဃုာ်ဒီး ဒိၣ်သုးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၃၉) ဟဲန့ၣ်လီၤလၢ စ--- သဝီ အသီတဘျီန့ၣ်လီၤ. သုးဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤတၢ်ပူၤလၢသဝီပူၤလၢကဆီလီၤသးတစီၢ်တလီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အသီ ၂၀ ဝံၤ အလီၢ်ခဲ ဖဲလါဒဲးဘၣ် ၉ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် SAC သုးဟံၣ်ဖျိာ်တဖၣ် ဂုၤက့ၤအသးလၢသဝီပူၤဒီး က့ၤဆူအဝဲသ့ၣ်သုးကလၢ န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါဒဲးဘၣ် ၁၁ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲဟါခီ ၆ န့ၣ်ရံၣ်ဃုာ်ဃုာ်န့ၣ် SAC သုးဖိလၢ ဒိၣ်သုးရ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၃၉) သုးကလၢတဖၣ် န့ၣ်လီၤလၢ စ--- သဝီအသီတဘျီဒီး အဝဲသ့ၣ်ခွဲၣ်အူထီၣ် စီၤဝ--- အဟံၣ်ဝံၤက့ၤဆူအဝဲသ့ၣ်သုးကလၢ န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤဖဲ လါဒံၤစဲဘၣ် ၁၁ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်ဖဲ စ--- သဝီ, ဒုလိၣ်မုၢ်န့ၢ်ကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ်န့ၢ် လီၤ. ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၣ် ၁၉ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၢ် SAC သုးဖိတဖၣ်လၢ ခိၣ်သုးရ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၃၉) သုးကလၢၤလၢ အအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးဖဲ လုၤမဲၤ သဝီ န့ၢ်လီၤလၢ စ--- သဝီဒီး ဒွဲၣ်အူထီၣ် သဝီဖိအဟံၣ်တနီၤ န့ၢ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ဟံၣ်တနီၤလၢ SAC ဒွဲၣ်အူထီၣ် ဝဲတဖၣ်န့ၢ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)

ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၣ် ၂၀ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၢ် SAC သုးဖိတဖၣ်လၢ ခိၣ်သုးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၃၉) သုးကလၢၤ အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးဖဲ လုၤမဲၤသဝီ ဒီး သုးရ့ၣ်လၢ (တသ့ၣ်ညါ) အအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးဖဲ ခါန့ၢ်မဲၤသဝီတဖၣ်စ့ၢ်ကီး ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံတဖၣ်လၢ စ--- သဝီပူၤဒီး သဝီအခိၣ်အဃၢၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံတနီၤလီၤတၢ်ပိၤဖးထီၣ်ဘၣ်သဝီဖိတဖၣ်အဟံၣ်အိၣ်လၢ စ--- သဝီပူၤန့ၢ်လီၤ. ပုၤလၢအဟံၣ်ဘၣ်ဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ စီၤဖ---, စီၤဆ---, စီၤရ--- ဒီး စီၤထ--- န့ၢ်လီၤ.

ဖဲလါဒံၤစဲဘၣ် ၁ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၢ် SAC သုးဖိလၢအအိၣ်ဖဲသုးကလၢၤလၢ အအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးလၢ ခါန့ၢ်မဲၤသဝီခးလီၤကျိ ဖးဒိၣ်ချံတဖၣ်လၢ ဒုလိၣ်မုၢ်န့ၢ်ကရူၢ်ပူၤန့ၢ်လီၤ. ဖဲဟါဒီ ၃ န့ၣ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ်န့ၢ် အဝဲသ့ၣ် ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံတဖျါဒီး ဘၣ် သ့ၣ်ထူၣ်တထူၣ်လၢအဘူးဒီး စီၤတ--- အဟံၣ်လၢ အအိၣ်ဖဲစ--- သဝီပူၤန့ၢ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်အက့အခီဘၣ်စ့ၢ်ကီး ဝၣ်ထူၣ်ခံထူၣ်ဒီး စီၤတ--- အဟံၣ်ဖၣ်ကပူၤခိၣ်ဒုးန့ၢ်လီၤ.

ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၣ် ၂၇ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဒီး လါဒံၤစဲဘၣ် ၄ သီ, ၂၀၂၃ န့ၢ် ပၤကီၢ်ဒုးယၢ်ဝဲကျိၤ နီၣ်ဂံၢ် (၁၁) SAC သုးဖိတဖၣ်လၢ ခိၣ်သုးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၃၉) အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလၢ လုၤမဲၤသုးကလၢၤဒီး သုးဖိလၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလၢ ခါန့ၢ်မဲၤသုးကလၢၤဒီး သုးကလၢၤလၢ စဲၣ်သိမဲၤဝုၢ်တဖၣ် ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံလၢသဝီတဖၣ်လၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလၢ ဒုလိၣ်မုၢ်န့ၢ်ကရူၢ်ပူၤန့ၢ်လီၤ. သဝီတဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဝဲ က--- သဝီ, ဃ--- သဝီ, ဝ--- သဝီ, င--- သဝီ, ပ--- သဝီ, ည--- သဝီ, ကအ--- သဝီ, ကခ--- သဝီ, ကဂ--- သဝီ, ကဃ--- သဝီဒီး စ--- သဝီတဖၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤတၢ်လၢဘျီဝဲအံၤန့ၢ် SAC ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံ အိၣ် (၃၂) ဖျါန့ၢ်လီၤ. သန့ၢ်က့ တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဒီးတၢ်သံတၢ်ပုၤတအိၣ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ.

ဖဲလါဒါဖဲဘၢၣ် ၁၀ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဟါခီ (၇:၀၄) ဒီး (၉:၂၇) အဆၢကတီၢ်န့ၣ် SAC သုးဖိတဖုၣ်အိၣ်လၢ ခါနဲခဲၤသုးက လၢတဖုၣ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံ (၁၃) ဖျါလၢ သဝီတဖုၣ်လၢအအိၣ်ဖဲဒုလိာ်မုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.ကျိဖးဒိၣ်ချံတဖုၣ်လီၤတံၢ် ပိၢ်ဖးထီၣ်လၢ သ--- သဝီ, ကအ--- သဝီ, ကခ--- သဝီ, ကင--- သဝီ, ကဃ--- သဝီ, စ--- သဝီ ဒီး သဝီအဂုၢ်အဂၤလၢအအိၣ် ဘူးတဖုၣ်န့ၣ်လီၤ. သန့က့ တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဒီးတၢ်သံတၢ်ပျါတအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤလွံၢ်ဘုၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အါဖဲ လါဒါဖဲဘၢၣ် ၁၁ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်ဖဲ စ--- သဝီ, ဒုလိာ်မုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်, ထီတထုၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရဲၣ်ပူၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဖုၣ်အံၤဟံ်ဖျါထီၣ်လၢ ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်အတီၢ်ပူၤ SAC သုးဖိတဖုၣ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံအယံ စ---သဝီပူၤ သဝီဖိတနီၤ အဟံၣ်အယံ ဟးဂီၤဝဲန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)

ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိာ်
ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အါဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘူၤတဖုၣ်လၢ အာၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပျါဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖုၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိပျါဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိန့ၣ် လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိတဖုၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟံ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမျါတဖုၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ ဒီး အတၢ်ထီၣ်တၢ်ဟံးသ့ၣ်တဖုၣ်န့ၣ်လီၤ. နဃုထီၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖုၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.